

Besluitenlijst Presidium

Subtitel	Cyclus 1
Datum	19-01-2026
Tijd	19:00 - 21:38
Locatie	Conferentiekamer
Voorzitter	G.C.H. (Gert) van Vliet
Aanwezig	Nicole Quaedackers, Rob Gubbels, Astrid Voorn, Ilona Savelberg, Roger Braun, Eric Ummels, Ellis Silverentand, Peter Hovens
Afwezig	H.M.H. Leunessen en M. Morina

1 **Opening**

De voorzitter heet de aanwezigen welkom bij deze eerste vergadering in 2026.

2 **Vaststellen van de agenda**

De agenda wordt conform vastgesteld.

3 **Vaststellen verslag van de vergadering van 18 november 2025**

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld.

4 **Terugblik op raadsclusus 2025-9**

- Nuj Lies stelt vragen over de RIA Energiecoöperatie 'Vaals duurzaam' op 24 november. Deze is gehouden op verzoek van de coöperatie, omdat de raad bij een eerder moment was verhinderd. Strikt genomen lag het organiseren van een RIA niet voor de hand. De griffie neemt contact op met de coöperatie om te vernemen of er nog bepaalde verwachtingen leven waar de gemeente mee aan de slag moet.
- Visie Vaals merkt op dat het geen gewoonte moet worden dat tijdens de raadsvergadering raadsleden handjes geven aan wethouders na vaststelling van een raadsvoorstel.

5 **Raadsclusus 2026-1**

5.a **Conceptagenda raadsvergadering van 23 februari 2026**

1. Eerste begrotingswijziging 2026 WOZL wordt nog toegevoegd.
2. Een raadsvoorstel over lokale vergroeningsacties wordt eveneens toegevoegd.
3. Het plan van aanpak Aziatische hoornaar wordt op een later moment geagendeerd.
4. Er wordt een agendapunt toegevoegd over de installatie van de Commissie Onderzoek Geloofsbrieven ten behoeve van de nieuwe raad. Dat onderzoek dient op vrijdagmiddag 27 maart 2026 plaats te vinden. De samenstelling van de commissie van drie leden en een reservelid wordt via loting bepaald.

Het presidium heeft behoefte aan een korte toelichting bij elk agendapunt over de strekking van het betreffende raadsvoorstel, teneinde beter in positie te komen om een besluit te nemen over de concept-agenda van de raad en de raadscommissies. Eric licht enkele raadsagendapunten mondeling toe. Eric zegt toe dat in het vervolg die toelichtingen door het ambtelijk apparaat worden aangeleverd.

Ilona vraagt of de aanvraag Cottesserhoeve niet uiterlijk 23 januari moet zijn behandeld? Eric licht toe dat de aanvraag nog niet compleet is. Eric vraagt de stand van zaken na. Hoe dan ook komt het onderwerp op enig moment naar de raad vanwege het formeel adviesrecht van de raad.

5.b Conceptagenda commissievergadering W&V/B&D van 9 februari 2026

‘Lokale vergroeningsacties’ wordt nog toegevoegd.

5.c Conceptagenda commissievergadering M&V/W&E van 10 februari 2026

‘Eerste begrotingswijziging 2026 WOZL’ wordt nog toegevoegd

6 Planning in een oogopslag

- Rob vraagt of de raadsvoorstellen de gemeenschapsvoorzieningen Suisse en Lemiers eerder dan juni kunnen worden geagendeerd. Dat is niet de verwachting. Eric bekijkt de mogelijkheden.
- Nicole vraagt naar de gezamenlijke besluitvorming met andere gemeenten over de Omgevingsvisie. Eric schetst het verloop van het proces. De planning is dat de drie colleges voor de verkiezingen een definitief standpunt innemen, gevolgd door de terinzagelegging. Besluitvorming in de raden is pas na de verkiezingen aan de orde.

7 Voortschrijdend vergaderschema

De presentatie van de politiecijfers gepland voor de RIA van 2 februari wordt op verzoek verplaatst naar 13 april 2026. De datum van 2 februari wordt geheel geschrapt.

Businesscase Lemiers wordt verschoven naar 21 april.

8 Punten vanuit het college

Er zijn geen punten vanuit het college.

9 Punten vanuit de fracties

9.a Nuj Lies: Weergave van moties en amendementen in de raadsagenda

De wens is om moties en amendementen zo snel mogelijk in iBabs openbaar te plaatsen. We spreken af dat de initiatiefnemer van de motie of het amendement een seintje geeft aan de griffie wanneer er sprake is van de definitieve/laatste versie (met de namen van de mee-indieners). Dan worden ze in iBabs geplaatst, zonder slotje.

9.b Nuj Lies: Wegkomen uit de conferentiekamer

Het verzoek is om aansluitend bij het onderwerp de RIA's te organiseren in passende en inspirerende omgeving, dichtbij en toegankelijk voor onze inwoners.

De griffie is het ook eens met deze gedragslijn en zal waar mogelijk worden toegepast.

9.c Nuj Lies: Afhandeling lijst C-stukken

De handelswijze is dat wanneer de griffie inschat dat een ingekomen stuk de C-status krijgt, dat het college daar onmiddellijk over wordt geïnformeerd en ermee aan de slag kan. We wachten niet eerst op een akkoord van de raad over de status.

De stand van zaken van de afhandeling van de C-stukken komt in de commissies aan de orde.

- 10 Punten vanuit de griffie**
- De volgende onderwerpen zijn eerder aangekondigd voor deze vergadering, maar worden doorgeschoven naar de vergadering van 16 maart vanwege de afwezigheid van de burgemeester resp. de griffier:
1. Memo over behandeling amendementen en moties tijdens de begrotingsvergadering;
 2. Spelregels voor het gebruik van de groepsapp;
 3. Memo over de wijze waarop vertrouwelijke informatie aan de raad wordt verstrekt;
 4. Memo over het stellen van vragen in relatie tot de kaderstellende en controlerende rollen van de raad.
- Het presidium neemt dit voor kennisgeving aan.
- 10.a Raadsplanner bij voor- en najaarsnota**
- Het presidium wenst de afspraak dat de raadsplanner als bijlage bij de voor- en najaarsnota wordt gevoegd te continueren.
- 10.b Aantal views raads- en commissievergaderingen**
- Het presidium is aangenaam verrast door het aantal views (opm. griffie: dit zijn unieke views). Twee keer per jaar presenteert de griffie een actueel overzicht.
- 10.c Lidmaatschap NVvR**
- Het presidium besluit om het collectief lidmaatschap van NVvR te continueren voor de raadsleden. Commissieleden worden hierin niet meegenomen.
- 10.d Presentaties bij raadscommissievergaderingen**
- Er wordt afgesproken dat presentaties vooral aan de orde zijn tijdens RIA's. Raadscommissievergaderingen, die deel uitmaken van het besluitvormingsproces, lenen zich daar minder voor.
- 10.e Onderzoek toepassing rechtspositieregeling**
- Het onderzoek wordt voor kennisgeving aangenomen. Akkoord met uitvoering van de actiepunten.
- 11 Procesvoorstel Formatieproces 2026**
- Volgende week komt de stuurgroep weer bij elkaar om tot een definitief voorstel te komen. Het presidium wordt daarna in de gelegenheid gesteld om zich daarover uit te spreken.
- 12 Rondvraag**
- Roger vraagt hoe om te gaan met het herhaaldelijk verzoek van RTV Maastricht over de aanloop naar de verkiezingen. De griffie kijkt hier in samenspraak met de afdeling communicatie naar.
 - Door de opkoop door Roompot van Landal is de situatie gewijzigd. Roompot gaat investeren in upgradering van het park.
 - Astrid vraagt om de klankbordgroep Agenda Brede Leefbaarheid pas na de verkiezingen bij elkaar te roepen.
 - Het verbaast Visie Vaals dat GL/PvdA twee keer een plek heeft gekregen in de gemeentelijke nieuwsbrief gemeente.

- De voorbereiding van de studiereis naar Arnhem-Oost heeft vertraging opgelopen. De reis wordt ingepland voor de nieuwe raad.
- Eric geeft een toelichting over de huisvesting van minderjarige meisjes.
- Het college heeft een zienswijze gegeven op het armoedeonderzoek van de rekenkamer. We zijn in afwachting van de definitieve versie ten behoeve van de raad.
- Eric geeft een toelichting naar aanleiding van nieuwe ontwikkelingen rondom het KJP.
- Nicole vraagt naar haalbaarheid inzet van een nieuwe plaatsvervangend griffier in april. Peter geeft aan dat het aanwijzen in april haalbaar is; de startdatum zou later kunnen zijn.

13

Sluiting

De voorzitter sluit de vergadering.